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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2024. január 30. (kedd) napján 11 órakor Szekszárd Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Polgármesteri Tárgyalójában megtartott rendes, 

nyilvános üléséről/ 
 

Jelen vannak:    Csötönyi László elnök 

Illés Tamás elnökhelyettes; 

Faragó Zsolt bizottsági tag- 
Murvai Árpád bizottsági tag- 
Szabó Gergő Máté bizottsági tag- 

 

Tanácskozási joggal megjelentek: dr/ Holczer Mónika igazgatóságvezető- (! jegyző 
megbízásából jegyzői megbízottként); 
Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

Steinerné dr/ Berenkei Zsuzsanna osztályvezető; 

dr/ Horváth !nnamária köznevelési referens- 
Losonczyné Csuprik Erika közműv/ és civil kapcsolatok 
referense; 

Kovács Klaudia adminisztrátor- 
 

Csötönyi László elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy a bizottságból 5 

bizottsági tag jelen van, a bizottság határozatképes; !z elnök az ülést 11 órakor megnyitja. 

 

Csötönyi László elnök: Barátsággal és tisztelettel köszöntök mindenkit Szekszárd Megyei Jogú 
Város Közgyűlésének Kultúra civil szervezetek, Városmarketing Bizottsága mai, január 30-án 
tartandó rendes ülésén/ ! kulturális bizottság mind az 5 tagja jelen van, tehát megállapítom, 
hogy határozat és döntésképes és külön tisztelettel köszöntöm a Polgármesteri Hivatal 
dolgozóit/ Megkaptátok a meghívót, azokban a napirendi pontokat, amelyeket nyilvános ülés, 
illetve zárt ülés keretein belül tárgyalunk. Arra kérlek benneteket, hogy ha és amennyiben 
ilyen formában ezt tárgyalásra érdemesnek tartjátok, akkor kézfeltevéssel ezt a szándékot 
jelezzétek/  
 

!z elnök szavazásra teszi fel a bizottság napirendjének elfogadására irányuló javaslatot, 
amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi napirendet 
állapította meg: 
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NAPIREND 

 

NYILVÁNOS ÜLÉS:  
 

1. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(4/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

2. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet)- közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(20/ számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

 

3. napirendi pont: 

Javaslat a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatására  
(5/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

4. napirendi pont: 

! Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött 
közművelődési megállapodás felülvizsgálata  
(6/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

ZÁRT ÜLÉS: 

5. napirendi pont: 

! Luft Borház Kft; képviselőjének „Szekszárd” név használatának engedélyezésére irányuló 
kérelme 

(1/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Majnayné Sajben !nna igazgatóságvezető  
Előadó: Steinerné dr/ Berenkei Zsuzsanna osztályvezető 
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6. napirendi pont: 

!z Eprolius Ingatlan Nyrt; képviselőjének „Szekszárd” név használatának engedélyezésére 
(„Eprolius Center Szekszárd”) irányuló kérelme 

(2/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Majnayné Sajben !nna igazgatóságvezető  
Előadó: Steinerné dr/ Berenkei Zsuzsanna osztályvezető 

 

 

1. napirendi pont: 

Javaslat a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosítására  
(4/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

  

Csötönyi László elnök: Erre már többször volt példa az elmúlt esztendőkben is, összefoglalva 
talán elmondom, arról van szó, vagy ahogyan írják, hogy Csepregi Péter leírta a Fúvószenekari 
Egyesület elnöke, hogy az Egyesület kapott tőlünk kiemelt együttesként, egyesületként 
pénzügyi támogatást, anyagi támogatást, de voltak változások a megvalósítás terén és 
szeretné módosítani éppen ezért az elszámolását. Ennek oka, hogy az év elején tervezett 
összegekhez képest a zenei táboruk szállásköltségei alacsonyabbak voltak, így a tervben 
szereplő összeget nem érte el a tényleges kiadás, kiegészítésként akarnak megbízási díj 
négyhavi részét, valamint az ügyvédi megbízási díjat szeretnék a támogatás terhére 
elszámolni, a változást az egyes számú melléklet költségvetési táblázata is tartalmazza, és kérik 
a bizottságot az előterjesztés megtárgyalására és határozathozatalra. A határozati javaslatot 
látjátok, arra kérlek benneteket, hogy nézzetek rá/ 
 

Murvai Árpád bizottsági tag: Szeretettel köszöntök mindenkit, próbáltam nyomára akadni, 
hogy ennek a német nemzetiségi fúvószenekarnak miért kell ügyvédi költségre költenie/  
 

Csötönyi László elnök: Hát erre most én válaszolni nem tudok, egyesületként működik, 
gondolom vannak kötelezettségei és ehhez van szüksége, nyilvánvalóan jelképes ügyvédi vagy 
nem tudom jogi segítségre, mert nem abból a pár forintból fogja nyilván az ügyvédjét 
finanszírozni, illetve nyilván nincs is rá szüksége, de erre én így válaszolni nem tudok igazából/ 
Van-e még kérdés, esetleg hozzászólás? Ha nincs, akkor, ha és amennyiben támogatjátok a 
Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekari Egyesület részére a megítélt támogatási 
összeg felhasználásának a módosítását, arra kérlek benneteket, hogy azt kézfelemeléssel 
jelezzétek!  
 

!z elnök szavazásra teszi fel a javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

1/2024; (I;30;) határozata 

Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére megítélt 
támogatási összeg felhasználásának módosításáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019/ (XII/23/) 
önkormányzati rendelet Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottság alcím 1/ pontja 
2/ alpontjában meghatározott, átruházott hatáskörben eljárva 

 

1. támogatja a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület részére 
megítélt támogatási összeg felhasználásának módosítását/ 

 

Határidő:  2024; január 30; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt, hogy az 1/) pontban foglaltakról értesítse a 
kérelmezőt/  

 

Határidő:  2024; február 5; 
Felelős:  dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

Csötönyi László elnök: !kkor 4 igennel és 1 tartózkodással a bizottság ezt elfogadta, és felhívja 
a Polgármesteri Hivatalt, hogy az egyes pontban foglaltakról értesítse a kérelmezőt. Köszönöm 
szépen/ 
  

2. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet)- közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(20/ számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Zsiga Marianna igazgatóságvezető 

 

Csötönyi László elnök: Ez ugye egy tervezet, hiszen a költségvetési tárgyalások, előkészítési 
folyamatok javában zajlanak, azt tudja mindenki, hogy március 15-éig törvényi kötelezettsége 
az önkormányzatnak, illetve a közgyűlésnek elfogadni a költségvetést, ezzel kapcsolatban 
kaptatok egy anyagot, a 20-as számú közgyűlési előterjesztésben megnézhetitek/ Mariannát 
megkérem, hogy esetleg tájékoztasson arról, amit eddig tudunk, vagy fix, vagy amiről érdemes 
tudni a költségvetéssel kapcsolatban, vagy a készülő költségvetéssel kapcsolatban. Köszönöm 
szépen! 
 

Zsiga Mariann igazgatóságvezető: Köszönöm szépen a szót! Igen, megerősítem, hogy ez egy 
tervezet, ezen még dolgozni kell, a bizottságoknak hozzá kell tenni a maguk területéről a 
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véleményüket, az elképzelésüket. Van egy keret, ami ugye még ezek után fog szétosztásra 
kerülni. Amit kiemelnék és amiről szintén fontos dönteni, a Közművelődési Kft/ illetve a 
Szekszárdi Sportközpontnak az ebbe a költségvetési tervezetbe beállított támogatási 
nagyságrend. A sportközpontnak 255/000/000, éa Közművelődési Kft-nek 250.000.000 forint, 

amely nem tartalmazza a Közművelődési Kft-nél a nagy rendezvényeknek a támogatását, ezt 
így külön kiemelném, erről külön szükséges dönteni, egyrészt a programoknak a köréről, 
másrészt a programokra adandó támogatásról/ Összességében talán ennyivel egészíteném ki 
ezt a tervezetet. 

 

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen, és köszönöm szépen, hogy kiemelted, bár nyilván 
ugye a KCV bizottság számára a fontosabb a 2 közül a Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft/ 
működési támogatási igényének a megtárgyalása és hát részben ezért is szerepel a következő 
napirendi pontok között egy, amelyikben javaslatot tennénk arra, hogy a közgyűlés melyik 
nagyrendezvényeket támogassa megvalósításra a 2024-ben, de természetesen ezt mégiscsak 
majd a városvezetés fogja Közgyűlésen eldönteni, de nyilvánvalóan rövid időn belül ennek meg 
kell történnie. Itt szeretném én is kiemelni, hogy hónapok óta lobbizom azért, hogy a 

Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft/ megalakulása óta rendszeresen adott éves, ugye 

eddig 240.000.000 Ft-os támogatás, az tulajdonképpen nem fedezi a társaság kiadásait, 
merthogy ez senkinek sem kell magyarázni, egy egyszerű életből vett példával, hogy 2016-ban 

egy fél kiló kenyér mondjuk 250 forintba került, addig 2024-ben ennek a duplája, tehát 
egyfajta lehetetlenség szerintem ezt az önkormányzati tulajdonban lévő társaságot 
fönntartani ugyanannyi támogatásból, illetve számon kérni, hogy a bevételeit pedig oly 
mértékben növelje, hogy az fedezze a kiadásait, ez egészen lehetetlen, én így gondolom, akár 
közművelődési szakemberként is, köz- és kulturális vezetőként is, de nagyjából hasonló lehet 
ugye a Szekszárdi Sportközpont Közhasznú Nonprofit Kft-nél is a helyzet, az leginkább, ugye az 
OKSI bizottságot érinti, mi most itt a Babits sorsáról kell, hogy majd döntsünk, részletesen 
tárgyaljunk. Köszönöm szépen/ 
 

Murvai Árpád bizottsági tag: Szeretném megkérdezni, hogy amikor összeállt ez a 
költségvetési tervezet, ez a védelmi költségvetési tervezet, akkor tudomása volt-e a tisztelt 

szakembereknek, hogy milyen javításokkal, milyen problémákkal küzd a sportközpont? Az 

OKSI ülésen kiveséztük, bőven nem fogja fedni, és a Babitsnál is úgy látom, hogy ugyanaz a 
probléma áll fönn, ha mi akarunk nagyrendezvényeket jól megszervezni, végrehajtani, 
megcsinálni, akkor ez a keret, ez lehetetlen küldetés elé állítja mind a 2 intézményt/ 
 

Zsiga Mariann igazgatóságvezető: Köszönöm szépen a szót! Igen, tudomásunk volt róla, 

természetesen egyeztetéseket lefolytattunk Bay !ttila ügyvezető úrral, illetve Berlinger !ttila 
ügyvezetővel is, múlt pénteken ők is itt voltak, szűk körben, költségvetési tárgyalás keretében 
egyeztettünk, jelezték igényeiket, mind felújításra, mind pedig a működésre, alapvetően erre 
volt lehetőségünk, a költségvetési egyensúly megteremtésére egy ilyen szűk keresztmetszetbe 
tudtunk tervezni, egyenlőre csak ilyen lehetőségeink vannak, tehát ennél többet nem tudtunk 
a költségvetésbe/ !zt tudni kell, hogy az adóbevételeink az idei évben prognosztizálhatóan 
csökkenni fognak, tehát a tavalyi évben jelentős adóbevétel emelkedés volt, ez az idén nem 
várható, tehát egyébként meg a forrása nincs meg sajnos annak, hogy ennél többet tudjunk 
nyújtani mindkét kft-nek.  
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Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen Mariann a választ, ugyanakkor én meg hozzátenném 
akár mondjuk a Közművelődési Nonprofit Kft/ életével kapcsolatban, ami ugye lánykori nevén 
a Babits, hogy azért az önkormányzatot és egyben a Közgyűlést a közművelődési rendeletben 
szabályozottak és leírtak pedig azt gondolom, hogy kötik, és kötelezik ahhoz, hogy 
megteremtse a működés viszonylag optimális feltételeit, de nyilván ezt nem itt fogjuk 
megrágni, ez egy tervezet, ezen még dolgozni kell bizottsági szinten, a hivatal szakembereinek 

is, úgyhogy éppen ezért arra kérlek benneteket, hogy a határozati javaslatot fogadjuk el, ha 
úgy gondoljátok, és úgy is tárgyalni fogunk még róla, hiszen zajlik a munka és március 15-éig 
kell elkészíteni és gondolom az egész február erről fog szólni. De van-e esetleg még kérdés, 
hozzászólás? 

 

Illés Tamás elnökhelyettes: Tisztelt bizottság, megjelentek! Nagyon nem akartam hozzászólni, 
mert képtelenség az egész történet, már maga a megnevezés, aztán azt, hogy 309 millióval 
növelik ennek a kivéreztetett csóró városnak a szolidaritási adóját, hozzájárulásnak hívják, de 
ez is egy vicc, azt, hogy nem kapunk energiaár emelkedési támogatást, tehát 1000 sebből 
fejezik ez a történet, de nyilván nem az itt ülőknek szól ez, az önkormányzatok módszeres 
elpusztítása zajlik. Ekkora anyagot nem volt idő és őszintén szólva nem is volt gyomrom 
feldolgozni éjjel, mikor ezt a pár számot így megnéztem és akkor ott eldobtam a tollat, azt 
látjuk, hogy semmilyen bizottsági alap, hitélet, semmi nincs, csak a nagyon-nagyon kötelezők, 
és azok is 15 évvel ezelőtti számokkal szerepelnek, tehát semmiféle indexálás, 2 év alatt 58 
százalékos élelmiszer áremelés mellett egyszerűen hihetetlen, hogy semmire nem jut, de hogy 
valamit majd még a közgyűlésen, valahol, valahonnan osztanunk kell, azt hol, milyen soron 

kellene keresni, nem jutottam odáig férfiasan megvallom, ahol esetleg ezek a bizottsági alapok 
vagy valamik kioszthatóak lennének/ 
 

Zsiga Mariann igazgatóságvezető: Van egy 15-ös melléklet, amiben támogatási céltartalékba 
lett helyezve 128/119/000 Ft, ezek a bizottsági keretek és az Ön által említett kinullázott sorok, 
amik újra felosztásra kerülnek, majd ugye minden bizottság megvizsgálja és a szakterületnek 
megfelelő javaslatot tesz, mind a bizottsági keretekre, mind ezeknek az egyesületeknek a 
támogatására/ 
 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Köszönöm szépen a szót, tisztelettel üdvözlök mindenkit! Hát nem 
egy könnyű olvasmány volt ez az anyag, ami érkezett és azt gondolom, hogy ezt áttekintve 
vagy belenézve nem hiszem, hogy felelősségteljesen tudnék ahhoz hozzászólni, hogy most 
igen vagy nem, maximum tárgyalásra tudom javasolni a közgyűlésnek. Amit még 
megjegyeznék talán, hogyha javasolhatja a KCV, hogy a Múzeum önkormányzati támogatását, 
azt maximum az inflációval való emeléshez igazítsák, hogyha ezt még javaslatként 

hozzátehetem és mindenképpen a közgyűlésre hagynám a döntést ez ügyben. Köszönöm 
szépen/ 
 

Csötönyi László elnök: Köszönjük. Illetve nem tudom, hogy erről most döntsünk-e vagy sem, 

úgyis kapunk erről anyagot és a következő alkalommal ezt meg kell tárgyalni/ 
 

Murvai Árpád bizottsági tag: Az jutott eszembe tegnap éjjel, amikor ezt próbáltam átnézni, 
engem az zavar, akár a bizottság tagjaként, akár az Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság 
tagjaként, hogy a nevelési intézetekre és most már a kulturális intézményekre is olyan számok, 
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adatok vannak, amik azt jelzik, hogy ezen intézményekre általunk fordítandó összegek 
emelkednek, ez hurrá, de aztán ott van, hogy azért, mert kötelező béremelések vannak, tehát 
ettől nem lesz jobb az óvoda kerítése, játszótere, nem lesz több pelenka a rászoruló 
gyerekeknek stb/ stb/, az tükröződik a célirányosság mögött, hogy tulajdonképpen a 
lakosságnak nem lesz jobb, az intézményeknek nem lesz jó, pedig ott van leírva a csodálatos 
bevezetőbe, hogy ez a célja ennek a költségvetésnek. A másik dolog, amit szeretnék elmondani 
vagy kérdezni, hogy valamikor készülhet-e a szakemberek szerint olyan költségvetés, ami egy 
picit alulról építkezik, amikor meghallgatják a képviselő-testületet, a különböző civil 
szervezeteket, hogy mi fáj, hol fáj, miért fáj, és arra próbálunk válaszolni a számainkkal, a 

költségvetéssel, hogy eljöhetne ez az idő szakmai szempontból, mert a képviselő teszi a dolgát, 
az állampolgároktól hozza az információt, a meglátásokat meg a kéréseket/ Eljöhet-e ez az idő 
vagy a Kánaán még messze van? 

 

Zsiga Mariann igazgatóságvezető: Azt gondolom, hogy az idei felállás, hogy most van egy 
tervezet és tárgyalunk róla, már ilyen irányba elindultunk azt gondolom, és ha jövőre nem is, 
de a jövőben azt gondolom, van rá esély, hogy egyszer eljussunk oda, ahogy képviselő úr 
fogalmazott, hogy megalapozott, a bizottságok és a közgyűlés általi javaslatok is beépítésre 
kerüljenek a költségvetésbe, de ugye minden költségvetésnek azért vannak szigorú merev 
szabályai, olyan sorai, olyan rovatai, amivel nem lehet variálni, tehát nem lehet módosítani 
rajta, de természetesen vannak olyan sorok, és vannak olyan táblák, ami lehetőséget ad a 
jövőben egész biztosan/ 
 

Csötönyi László elnök: Köszönjük szépen. Van-e még kérdésetek vagy hozzászólásotok 

esetleg? A határozati javaslat ugye a közgyűlési határozati javaslat, mi most így bizottsági 
szinten akkor mit tehetünk, vagy javasoljuk tárgyalásra a Közgyűlésnek, az elegendő Móni, 
vagy? 

 

dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető: Elegendő az is, ha tárgyalásra javasoljátok, de az 
előterjesztésnek ezt a határozati javaslatát elfogadásra is lehet szerintem egyébként javasolni, 
ebbe semmi olyan nincs. 

 

Csötönyi László elnök: Mit gondoltok, ha tárgyalásra javasoljuk, akkor azt megfelelőnek 
tartjátok-e? !kkor fölteszem a kérdést, illetve legyetek kedvesek válaszolni rá kézfelemeléssel, 
hogy a Kulturális Bizottság akkor javasolja tárgyalásra a jelenlegi költségvetési tervezetet a 
képviselők és a bizottságok aktív bevonásával/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

2/2024; (I;30;) határozata 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről  
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek 
Városmarketing Bizottsága Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024/ évi 
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költségvetéséről szóló előterjesztést a Közgyűlésnek tárgyalásra javasolja, egyúttal javasolja, 
hogy a költségvetés tervezésére a képviselők és a bizottságok aktív bevonásával kerüljön sor/ 
 

Határidő:  2024; február 29; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

3. napirendi pont: 

Javaslat a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatására  
(5/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

Csötönyi László elnök: Novemberben kértem a Babits Mihály Kulturális Központ vezetésétől, 
december közepére, végére el is készült és bíztam abban, hogy minél előbb tud róla dönteni 
a Közgyűlés, bár sajnálatosan láttam és tapasztaltam, hogy a közgyűlés napirendi pontjai 
között nem szerepel, viszont én nekem feltett szándékom, majd az még egy-két információtól 
függ, hogy a következő, holnaputáni közgyűlés elején szeretném megszavaztatni, hogy 
tárgyalja a közgyűlés, annak pedig éppen az az oka, amiről itt is beszéltetek, én azt gondolom, 
hogy nem lehet úgy tervezni, hogy nem tudjuk, mi mennyibe kerül, mit szeretnénk, mennyi 
pénzünk van rá, mennyi a kiadás, mennyi a bevétel, éppen ezért kértem, hogy készítsék el a 
2024-re vonatkozó nagyrendezvények mindenféle tervezetét, ezt látjátok egyébként ebben az 
előterjesztésben, és a mellékletekben is, és hogyha van kedvetek erről dönteni, akkor 
természetesen dönthetünk, tehát meghatározzuk, hogy mi mit gondolunk bizottságként 
mondjuk célszerűnek, nagyszerűnek, hogy melyik rendezvényeket bíznánk rá, vagy szívesen 
látnánk, vagy tartanánk a Babitsosokkal Szekszárdon. Nyilvánvalóan úgyis a közgyűlés fogja 
eldönteni, hogy melyek mellé teszi le a voksot/ Én azért kértem !ttiláékat, az ügyvezető 
igazgató urat, illetve a szakmai irányítást, hogy lássuk, mennyibe kerülhet egy Majális, egy 

Pünkösdi fesztivál, egy gyermeknap, de látjátok a különböző tételeket is, nagyrendezvényeket. 

Nyilvánvalóan a 2 legnagyobb rendezvénynek van egy bevételi oldala is, méghozzá jelentős, a 
pünkösdi fesztiválnak és a szekszárdi szüreti napoknak éppen ezért ott látható, hogy mennyi 
lenne a tervezett kiadása az összes nagy rendezvényre vonatkozóan, és mennyi lenne a 
tervezett bevétel. Javasolhat a Kulturális Bizottság is a közgyűlésnek megtartásra rendezvényt, 
úgyis a közgyűlés fogja eldönteni, attól függően, hogy meddig ér a takarója, milyen 
nagyrendezvények kerüljenek megtartásra. Nézzetek rá, igazából ott vannak és a határozati 
javaslatban amúgy is az szerepel, hogy a Babits Mihály Kulturális Központ által 2024/ évre 
vonatkozóan az alábbi felsorolt nagyrendezvények megrendezését támogatja a hozzájuk 
kapcsolódó költségekkel a bizottságunk, ezt oda tudjuk vagy tudják írni a hivatal szakemberei 
és javasoljuk a közgyűlésnek eldönteni, hogy melyik nagyrendezvények megrendezését 
támogatja a hozzájuk kapcsolódó költségtételekkel/ Nézzetek ezekre rá, nyissátok meg a 
mellékleteket, ott van tulajdonképpen kivesézve, onnantól kezdve, hogy a majálisnak a 
programja, az áram kiépítése, színpad technikája, terület őrzéstől a marketing, a műsorközlő 
kézműves rész, ugyanezt találjátok meg a pünkösdi fesztivál tekintetében, én szándékosan 
kértem az összes hagyományos Szekszárdon megszokott nagyrendezvényt, de azt tudnotok 
kell, hogy például Háry János Mese Fesztivál sem volt az elmúlt években. Lehet úgy dönteni, 
hogy csak gyermeknap legyen, vagy együtt a Háry János Mese Fesztivállal, hogy akkor most 
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augusztus 20-án legyen-e Szent István nap, vagy ne legyen, mert ugye ez is tulajdonképpen 
tárgyalás részét képezheti, többször, többen említették ti is, hogy kell-e augusztus 20-a és 
utána egy hét múlva Város Napja, vajon kell-e Márton nap, hát akkor eldöntjük 
tulajdonképpen, vagy éppenséggel Szilveszter, az összes ott van. Most ezzel kapcsolatban van-

e kérdésetek esetleg? 

 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Köszönöm szépen a szót, egy módosító határozati javaslatom lesz, 
ezt oda is adom nektek, én elolvastam ezt az anyagot, és azt gondolom, hogy beszéltünk erről 
már az előző bizottsági ülésen, hogy hogyan lehetne ezeket megoldani, még mit látott a 
bizottság akkor fontosnak, illetve megoldhatónak, vagy éppen költségben feleslegesen 
hangsúlyozom, hogy költségben feleslegesen, itt leírtam és a megbeszéltek alapján fő 
rendezvénynek a majális volt a pünkösdi fesztivál, a mese fesztivál gyermek nappal együtt 
megtartva, ezt is beszéltük, hogy ez optimálisabb lenne, Szent Istvánról beszéltünk, a 
Szekszárdi Szüreti Napokról és az !dventről/ ! határozati javaslat módosításon pedig egy új 
pont, hogy felkéri a Babits Mihály Kulturális Központot, hogy a fenti rendezvények részletes 
költségvetését dolgozza ki, nyújtsa be február 29-ig a költségvetési rendelet tárgyalására az 
alábbi pénzügyi feltételek mellett. az ügyvezető feladata tavalyi bevételek inflációval való 
növelése, a kiadásokat növekedését pedig az inflációval maximalizálja. Ez lenne a módosító 
javaslatom és azt gondolom, hogy ezzel egy pár kérdésre válaszoltam/ 
 

Csötönyi László elnök: ! javaslatod a következő, hogy a felsorolt összes nagy rendezvényből 
akkor a majális, a pünkösdi fesztivál, a Háry János Mese Fesztivál gyereknappal együtt, a Szent 
István nap, a szekszárdi szüreti napok és az advent kerüljön megrendezésre, így ilyen 
formában/ Ezt majd eldöntjük akkor, hogy támogatjuk-e vagy sem, mást szeretnénk-e vagy 

sem, illetve ezt terjesztjük a közgyűlés elé, viszont szeretném fölhívni a figyelmedet és a 
hivatali dolgozók figyelmét is, hogy onnantól kezdve a mondat, hogy új pont és felkéri a Babits 
Mihály Kulturális Központot, nem releváns egyik sem, mert, hogy ez megtörtént, ezt látjuk itt, 
ebben az előterjesztésben/ ! mellékletben megtalálható az összes, külön a majális, a pünkösdi 
fesztivál, a mesefesztivál gyereknappal együtt, a Szent István nap, a szekszárdi szüreti napok 
és az advent is, tehát mindegyik ott van/ 
 

Faragó Zsolt bizottsági tag: De ennek egy új költsége lesz/ 
 

Csötönyi László elnök: De ennek nem lesz új költsége, már megcsinálták a 2024-es évre 
vonatkozóan/ ! mellékletben megtalálható/ Itt van külön a mese fesztivál és itt van a 
gyereknapnak a költsége is/  
 

Faragó Zsolt bizottsági tag: Együttes költségei? 

 

Csötönyi László elnök: Igen. 

 

Murvai Árpád bizottsági tag: Bizottsági tagoktól kérdezem nagy tisztelettel, hogy 
elképzelhetőnek tartjuk-e valamennyien, hogy az augusztus 20-ai ünnepséget és a város 
napját egybevonjuk? Szerintem ez teljesen elképzelhető lenne, tehát nem 2 rendezvényről 
lenne szó, hanem egy és ugyanaz/  
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Csötönyi László elnök: Értem, tehát az augusztus 20-át és az augusztus 29-ét, amelyik ugye 
hagyományosan és a történelmi hagyományok felelevenítése után ez ekkor kerül 
megrendezésre, ezt szeretnéd egybevonni/ Mondjuk én elképzelhetőnek tartok mindent, de 
azt gondolom, hogy ehhez is közgyűlési döntés szükséges. 

 

Murvai Árpád bizottsági tag: Biztos, egy remek átvezetéssel ez teljesen lebonyolítható/ 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Köszönöm! Hát itt annyiban nyitott kapukat döngetünk, egyrészt 
ugye a Márton napot azt nagyjából szerintem elengedtük, de tavaly a város napja előtt a 
polgármester úrral, illetve a Fidesz frakcióvezetővel ilyen félhivatalos megállapodást 
kötöttünk, hogy ez az utolsó Város Napja, egyszerűen ez nem megy, hogy egy héten belül 2 
nagy rendezvényt a város megcsináljon, szerencsétlen időpont az augusztus 29-e, egyébként 
itt rosszul szerepel a dátum, na mindegy, tehát a városnak ez 29/ lenne, de ezt már akkor 
eldöntöttük, hogy összevonjuk, nyilván a Babitsnak erről nem kell tudnia, de ha ezeket most 
kivesszük belőle, a Márton napot, meg mit tudom én miket még, a gyereknapot, akkor még 
mindig ez csak egy nagyrendezvényi igény, amely meghaladja a teljes rendelkezésre álló 
tartalékot, tehát akkor még a bizottságoknak egy fillérjük nincs és akkor még a sportcsarnokról 
meg a többiről nem beszéltünk, tehát ugye azért itt elég messziről indulunk ebbe a távfutásba/ 
 

Csötönyi László elnök: Bocsánat, én azt gondolom, hogy én már a Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság elnökének ezt elmondtam többször, bár nem ért célt, illetve hiába magyarázom, 
hogy miért az a szándéka, hogy nem érti meg, ezt nem tudom megmagyarázni igazából, de én 
nem tudom, hogyan gondolkodhatunk abban, hiszen városi tulajdonban lévő önkormányzati 
cégekről beszélünk, akár a sportközpont, akár pedig a Babits Mihály Kulturális Központ 
tekintetében, tehát elnézést, ezeknek a feladataira az önkormányzatnak olyan mértékben, 
ahogy arról majd dönt, hogy milyen rendezvényeket szeretne megcsinálni, kötelessége a 
finanszírozást biztosítani és az, hogy majd, ha képződik valamilyen maradék és abból döntjük 
el, ez számomra elfogadhatatlan, miért a maradékból kellene eldönteni, az számomra 
elfogadható, hogyha van maradék, akkor teszem azt a polgármesteri keretről vagy a bizottsági 
keretek összegéről dönt a közgyűlés, természetesen, mert az lehet maradék, de hogyan lehet 
a maradék terhére dönteni arról, hogy mennyi plusz támogatást kapjon a Sportközpont vagy 

éppenséggel a Kulturális Központ, ezt egész egyszerűen nonszensznek és elfogadhatatlannak 
tartom és ezt a kijelentésemet megmásítani nem fogom, se a Gazdasági és Városfejlesztési 
Bizottság, se a Közgyűlés és a jó Isten színe előtt, és ezt nyomatékkal el is fogom mondani a 
holnaputáni közgyűlésen, hogy azt gondolom, hogy nem releváns ez a fajta kijelentés, hogy mi 
a maradékból fogjuk majd eldönteni, hogy a Babits és a Sportközpont alapvető céljai 
megvalósításához és fenntartásához még mennyi támogatást kegyeskedünk adni, ez 
elfogadhatatlan! 

 

Murvai Árpád bizottsági tag: Köszönöm a szót! A Márton napot megemlítve, lehetségesnek 
tartja-e a bizottság, illetve majd a Babits szakértői, hogy a Márton napot próbáljuk 
meghirdetni vállalkozásnak vagy vállalkozónak például, vagy ugyanígy a szilvesztert? 

Köszönöm!  
 

Csötönyi László elnök: Jó, akkor eddig összefoglalom tulajdonképpen, mert akkor volt itt 1-2 

módosítás, hogy akkor a határozat miként nézne ki, amire így kellene szavaznunk/ !z 
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szerepelne benne, hogy a Babits Mihály Kulturális Központ által 2024. évre vonatkozóan az 
alábbi felsorolt nagyrendezvények megrendezését támogatja a hozzájuk kapcsolódó 
költségtételekkel/ Majális, Pünkösdi fesztivál, mese fesztivál gyereknappal együtt, Szent István 
nap a város napjával együtt, szekszárdi szüreti napok, !dvent és a tisztánlátás kedvéért, 
elfogadva azt, amit Zsolt javasol, hogy akkor ezeknek a pénzügyi feltételeit, költségvetését 
legyen szíves dolgozza ki a Babits Mihály Kulturális Központ azokkal a feltételekkel, amelyeket 
a Zsolt leírt, nyilván az inflációval való növeléssel természetesen, tehát ez már alapvetően a 
dolguk, vagy a feladatuk, hogy így határozzák meg, és akkor ebbe még vegyük bele, hogy 
lehetőség szerint, hogy a város kínálja föl a Márton napot és a Szilvesztert külső vállalkozónak 
megszervezésre. Valahogy így nézne ki, ha jól gondolom/ 
 

dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető: Elhangzott, hogy a város napját összevonnátok. Az 

melyik nap lenne? Az augusztus 20. vagy az augusztus 29? Augusztus 29-én van az ünnepi 
közgyűlés, az most jelenleg SZMSZ-ben van, akkor ez egy átfogó módosítást fog igényelni, meg 
több kapcsolódó rendeletet is, mert a díjas rendeletükbe is az van, tehát ez időt vesz igénybe, 
hogyha ez a döntés lesz.  

 

Csötönyi László elnök: Majd a közgyűlés eldönti, de ez a bizottság javaslata és akkor majd ezt 
megrágja a közgyűlés, és hogyha így dönt, akkor nyilvánvalóan ez magával vonzza azt, hogy 
különböző rendeleteket is kell majd módosítani, ha és amennyiben ezt a városvezetés 
megszavazza/ Jó, akkor, ha amit elmondtam, elfogadható, akkor arra kérlek benneteket, hogy 
kézfelemeléssel jelezzétek/  
 

!z elnök szavazásra teszi fel a javaslatot, amelyet a bizottság 5 igen szavazattal, 
egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

3/2024; (I;30;) határozata 

a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága a Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének a 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019/ (XII/23/) önkormányzati rendeletének 1/ 
melléklet Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottság alcím 7/7/ pontjában foglaltakra 
tekintettel: 

 

1. a Babits Mihály Kulturális Központ által 2024/ évre vonatkozóan az alábbi felsorolt 
nagyrendezvények megrendezését támogatja. 
- Majális- 
- Pünkösdi Fesztivál- 
- Mesefesztivál Gyereknappal együtt- 
- Szent István Nap és Város Napja, amely augusztus 20-án kerüljön megrendezésre- 
- Szekszárdi Szüreti Napok- 
- Advent. 
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Határidő:     ! döntéshozatal napja 

Felelős:     Csötönyi László elnök 

 

2. felkéri a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Kft/ ügyvezető igazgatóját, 
hogy az 1/) pontban megnevezett rendezvények részletes költségvetését dolgozza ki, 
és nyújtsa be a február 29-i rendes közgyűlés során a költségvetési rendelet 
tárgyalásához, az alábbi pénzügyi feltételek mellett. 
- a tavalyi bevételek inflációval való növelése- 
- a kiadások növekedése az inflációban maximalizálható/ 

 

Határidő:     2024; február 29; 
Felelős:     Berlinger !ttila ügyvezető igazgató 

 

3. javasolja a Közgyűlésnek, hogy a Márton Nap és a Városi Szilveszter külső vállalkozások 
számára kerüljön meghirdetésre/ 
 

Határidő:     ! döntéshozatal napja 

Felelős:     Csötönyi László elnök 

 

4. javasolja a Közgyűlésnek eldönteni, hogy melyik nagyrendezvények megrendezését 
támogatja a hozzájuk kapcsolódó költségtételekkel/ 
 

Határidő:  2024; február 1; 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 

 

4. napirendi pont: 

! Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött 
közművelődési megállapodás felülvizsgálata  
(6/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

Csötönyi László elnök: !zt tudnotok kell, hogy ezzel kapcsolatban született egy döntés, mi 
január elején összeültünk a hivatal munkatársaival és a Babits Mihály Kulturális Központ 
szakmai vezetésével, a Humán Osztállyal, illetve a hivatali jogász szakemberekkel. 

Összedugtuk a fejünket, és akkor született ez, igazából látjátok is, nem tudom ezzel 
kapcsolatban Móni mondjunk még valamit vagy, ha kérdés van, kérdésetek van-e ezzel 

kapcsolatban? Átrágtuk, átnéztük szakmai szempontból/ 
 

Murvai Árpád bizottsági tag: Köszönöm a szót. 13 törlésre javasolt csoportot látok. 

 

Csötönyi László elnök: Igen. 

 

Murvai Árpád bizottsági tag: Mi történt? 

 



 

   

13 

Csötönyi László elnök: Nem működnek, tehát a Babits Mihály Kulturális Központban a 

közművelődési megállapodásban, amelyet az önkormányzat kötött a kulturális 
rendezvényekért felelős Szekszárdi Közművelődési Nonprofit Kft- vel, a Babitssal, abban 

meghatározza, hogy kinek mit biztosít stb/, de hát az elmúlt évek, ugye 2016-ban vagy 17-ben 

született ez a rendelet és a megállapodás, azóta lemorzsolódtak ezek a szervezetek, tehát a 
Babits Mihály Kulturális Központban nyilván teljesen tisztában vannak azzal, hogy melyek azok 
a szervezetek, egyesületek, amelyek használják valóságosan, valóban az intézmény tereit és 
összegyűjtötték azokat, amelyek nem, de nem tudnak róla, mert mondjuk nincs bejelentési 
kötelezettség, hogy akkor ők már nem léteznek vagy nem működnek, ezért vettük ki onnan, 
semmi másért, tehát nem más megkülönböztetés, hogy azt gondoljuk, ők működnek, de nem 
érdemlik meg. Nem működnek vagy nem tudunk róla, nem jelentkeztek a megkeresés ellenére 
sem, tehát nincsenek, nem tudunk róluk, nem működnek, a Babitsban valós jelenlétük 
nincsen. Előzőleg, tehát a 2016-ot megelőző időszakot vették alapul, nyilvánvalóan, amikor 

készítették a rendeletet, illetve a megállapodást, akkor még működtek, de az elmúlt évek 
során lemorzsolódtak, igazából ez a helyzet, így nem tudom, érthető-e vagy elfogadható-e a 

válasz. 

 

Faragó Zsolt képviselő elhagyja az üléstermet. Jelen van 4 fő bizottsági tag, a bizottság 
határozatképes.  
 

Murvai Árpád bizottsági tag Nagyon sajnálnám a TIT-nek a megszűnését. 

 

Csötönyi László elnök: A TIT is működik, a mentálhigiénés műhelyünk keretein belül és még 
pluszban akkor kaptak valamiféle lehetőséget az intézmény használatra, de most már a 
mentálhigiénés műhelyben dolgoznak, annak a keretén belül, tehát van olyan is, hogy Ifjúsági 
Unió, tudjuk, de nem, illetve hát már nem olyan intenzíven működött, mint a 2000-es évek 
elején, amikor beindult és nagyon sok mindent csináltak, de attól még létezik. Ennyi, jó ez így, 

akkor megkaptátok a választ, akkor amennyiben a határozatot ilyen formában elfogadásra 
javasoljátok, arra kérlek benneteket, hogy kézfelemeléssel jelezzétek. 

 

!z elnök szavazásra teszi fel a javaslatot, amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

4/2024; (I;30;) határozata 

a Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal kötött 
közművelődési megállapodás felülvizsgálatáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága a közgyűlés 500/2023/ (XII/14/) számú határozatában foglaltak 
alapján 

 

1. javasolja a Közgyűlésnek, hogy a muzeális intézményekről, a nyilvános könyvtári 
ellátásról és a közművelődésről szóló 1997/ évi CXL/ törvény 79/ §-a alapján a 
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határozat melléklete szerinti tartalommal közművelődési megállapodást kössön a 
Szekszárdi Közművelődési Szolgáltató Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társasággal- 

 

Határidő:  a döntéshozatal napja 

Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 

 

2. javasolja az alpolgármesternek a közművelődési megállapodás aláírását- 
 

Határidő:  2024; február 1; 
Felelős:  Gyurkovics János alpolgármester 

    

3. javasolja a jegyzőnek, hogy a közművelődési megállapodás mellékleteinek évenkénti 
felülvizsgálatára és módosítására vonatkozó hatáskörnek a Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottságra történő átruházása érdekében készítse el és terjessze a 
közgyűlés elé a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019. (XII. 23.) 

önkormányzati rendelet szükséges módosítását/ 
 

 Határidő: 2024; május 31; 
 Felelős:  dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

 

További hozzászólás nem hangzott el, így az elnök a nyilvános ülést 11 óra 37 perckor 

berekeszti. ! bizottság zárt ülésen folytatja munkáját;  
 

 

K.m.f 

 

 

Murvai Árpád 

 jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

  

 

 

 

 

Készítette: 
dr. Holczer Mónika  és Biró Zsófia 

  igazgatóságvezető       adminisztrátor 

 

 

Csötönyi László 

elnök 

 
 
Ellenjegyezte: 

dr. Zsikó-Gál Klaudia 

jegyző 

 


